
 
 
 
 

 
                                    Protokół nr 1/2006 r. 
                        z posiedzenia Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
                        które odbyło się w dniu 23.01.06 r. o godz. 15.30 w 
                        Nowym Ratuszu ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali 007. 
 
W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście. 
/ lista obecności w załączeniu do protokółu / 
 
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu 
Publicznego radny Aleksander śubrys. 
Przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie, przywitał zebranych i odczytał 
porządek posiedzenia. 
Członkowie Komisji przegłosowali jednogłośnie zaproponowany porządek. 
 
Przewodniczący Komisji omawiając porządek posiedzenia powiedział: 
„ – chciałbym powiedzieć, Ŝe na kaŜdym posiedzeniu komisji poświęcić, kaŜdej 
organizacji w której Gdańsk uczestniczy więcej czasu, czyli z pytaniami 
szczegółowymi, rolą bardziej wyeksponowaną a zaczniemy od Związku Miasta 
Bałtyckich”. 
 
Punkt I – Nadanie StraŜy Miejskiej w Gdańsku Regulaminu 
Organizacyjnego    / druk 1745/  
 
Komendant StraŜy Miejskiej Pan Leszek Walczak powiedział: 
- „   w związku ze zwiększeniem stanu osobowego straŜy powstała konieczność 
opracowania nowego regulaminu organizacyjnego oraz zastosowania rozwiązań 
organizacyjnych zapewniających utrzymanie wysokiej efektywności działania 
StraŜy Miejskiej. Nowa struktura organizacyjna tworząc dwa odrębne piony, 
jeden pion to pion prewencji a drugi pion to pion ds. logistyki. 
Oddzielenie sił patrolowych od komórek zabezpieczających stworzy lepsze 
warunki do zarządzania podległym stanem osobowym oraz pozwoli 
prowadzenie szkoleń i lepsze ich wykorzystanie. 
Dodatkowo stworzone stanowiska straŜników miejskich zasilą referaty 
interwencyjno – patrolowe, oraz referat monitoringu wizyjnego i profilaktyki. 
Pozostałe rzeczy generalnie pozostają tak jak do tej pory były. 
Główną ideę ,którą proponujemy to jak juŜ powiedziałem jest oddzielenie pionu  
prewencji tj. pionu patroli prewencyjnych od pionu logistyki. 



W grudniu i styczniu został przetestowany układ i się sprawdził, Ŝe ta koronacja 
patroli dzielnicowych i interwencyjnych jest zdecydowanie lepsza. 
 
 
 
  
Przewodniczący Komisji Aleksander śubrys – jak przebiega rekrutacja, 
nabór do StraŜy Miejskiej? 
 
Komendant StraŜy Miejskiej Pan Leszek Walczak – od tego roku nabór do 
straŜy obowiązuje na zasadzie konkursu. Do tej pory złoŜono 150 ofert a 
przyjmujemy podania do 27 stycznia a 8 i 9 02 odbędą się egzaminy teoretyczne 
i praktyczne a następnie zbierze się komisja i nowo przyjęci zaczną słuŜbę 01.03 
Zwiększenie stanu osobowego tak jak juŜ wspomniałem odbędzie się na drodze 
konkursu zapewniającego podniesienie poziomu jakościowego zatrudnianych 
funkcjonariuszy. 
Równolegle ze zwiększeniem stanu osobowego jak juŜ wspomniałem planuje 
się zmianę struktury organizacyjnej straŜy poprawiającej sprawność jej 
funkcjonowania poprzez stworzenie oddzielnego pionu ds. prewencji oraz pionu 
ds. logistyki przy jednoczesnym zmniejszeniu ilości funkcjonariuszy komórek 
zabezpieczających. 
  
Przewodniczący Komisji  – proponuję przegłosowanie druku nr 1745. 
 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego jednogłośnie przegłosowała w/w druk. 
 
Punkt II – Informacja Prezydenta oraz przedstawicieli miasta o 
organizacjach i stowarzyszeniach międzynarodowych z udziałem miasta. 
 
Kierownik Referatu Spraw Zagranicznych Pan Maciej Buczkowski – 
przynaleŜność Gdańska do międzynarodowych organizacji i stowarzyszeń, jak 
Państwo sobie zapewne moŜecie wyobrazić jest to element związany z realizacją 
zadań współpracy międzynarodowej, funkcjonowania na arenie, istotnych z 
punktu widzenia miasta organizacji międzynarodowych. Opracowanie, które 
Państwu przedstawiłem zawiera następującą informację tj. nazwę organizacji, 
datę przystąpienia, kto reprezentuje, na mocy jakiego aktu prawnego oraz 
informacja na temat dotychczasowych przedstawicieli. 
Zapewne Państwa teŜ interesują koszty z tym związane więc jest podana 
wysokość rocznej stawki. 
Jakie mamy organizacje jest to; 

- Międzynarodowa Rada na Rzecz Lokalnych Inicjatyw Środowiskowych – 
ICLEI, przystąpienie to jest 12.11.1991 r. – wiodącym wydziałem jest tu 
Wydział Ochrony Środowiska z racji tematyki, którą zajmuje się ICLEI., 



- Związek Nowej Hanzy, naleŜymy do organizacji od 1993 r. a osobą 
wiodącą i stroną wiodącą jest tu Pani Jolanta Murawska która jest szefem 

 
Związku Hanzy na całą Polskę i reprezentuje interesy wszystkich miast 
polskich zrzeszonych w Nowej Hanzie. 
Jest członkiem  prezydium Nowej Hanzy. 
- Bałtycka Komisja Turystyki, naleŜymy od 15 lutego 1996 r. 
Przedstawicielem na mocy uchwały Rady Miasta Gdańska jest Pan 
Marcin Szpak – wiceprezydent miasta. 
- Telecites – naleŜymy od 2001 r. formalnie natomiast wiele lat wcześniej 

działaliśmy nie formalnie na arenie tej organizacji. Ta organizacja weszła 
w tej chwili w skład Jurocities, jest po prostu jakby jedną z agent 
organizacji pod nazwą Jurocities tzw. forum tematyczne. 
Przedstawicielem jest Pan Wiesław Patrzek. 

- Stowarzyszenie Miast Przyjaznych Rowerzystom /Cities for Cyclist/, 
powstało 28.10.99 r., powołane uchwałą RMG, przedstawicielem 
reprezentującym miasto jest Pan Antoni Szczyt. 

     -   Eurocities powstało 20.10.94 r. powołane uchwałą RMG, w spotkaniach i    
     pracach biorą udział według właściwości: zastępca PMG Pan Marcin 
     Szpak oraz pracownicy RSZ i WPR. 
- Związek Miast Bałtyckich – data przystąpienia 30.10.91 r. powołanie  

uchwałą RMG nr XXXIV/207/91. 
Przedstawicielem miasta jest radny Maciej Lisicki. 
 

          Jako pierwszy głos zabrał Pan Antoni Szczyt, który powiedział m.in., Ŝe: 
- „ Stowarzyszenie Miast Przyjaznych Rowerzystom czyli Cities for Cyclist 

siedzibę swoją ma w Kopenhadze. Datą przystąpienia do tej organizacji to 
28.10.1999 r. 
Celem stowarzyszenia jest wymiana doświadczeń i współpraca na rzecz 
rozwoju w miastach odpowiednich warunków dla rowerzystów oraz 
roweru jako alternatywnego środka transportu. 
Program rozwoju komunikacji rowerowej w Gdańsku realizowany jest 
niezaleŜnie w kilku kierunkach a mianowicie: 

- w ramach projektu „Gdański Rowerowy Projekt InwestycyjnoPromocyjny 
współ finansowanych przez GEF, 

- w ramach innych inwestycji realizowanych przez miasto, 
- w ramach środków z Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej oraz Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska 
Gospodarki Wodnej / ciąg pieszo – rowerowy ul. Kołobrzeska, 
ciąg pieszo – rowerowy ul. Obrońców WybrzeŜa, ciąg pieszo – rowerowy 
ciąg pieszo – rowerowy na Wyspie Sobieszewskiej/ 
ŚcieŜki rowerowe są finansowane z pozabudŜetowych źródeł m. inn. z: 



otrzymanie funduszy europejskich jest uzaleŜnione od uzyskania poparcia 
przez „lobby rowerowe”, które tworzą róŜne organizacje związane z 
rozwojem ruchu rowerowego działające w krajach europejskich. 
Jedną z takich organizacji jest stowarzyszenie „Miast przyjaznych 
rowerzystom” zrzeszające miasta wspierające rozwój komunikacji 
rowerowej, które zrzesza ok. 30 miast w róŜnych krajach europejskich, w 
tym Gdańsk. 
Sekretariat tego Stowarzyszenia działa przy Duńskim Związku Cyklistów 
w Kopenhadze. Stowarzyszenie to naleŜy do Europejskich Federacji. 
Celem Stowarzyszenia jest promocja rozwoju komunikacji rowerowej 
zarówno dojazdowej jak teŜ turystycznej. W chwili obecnej wdraŜany jest 
projekt „Gdański Rowerowy Projekt Inwestycyjno – Promocyjny” w 
ramach programu operacyjnego dla przedsięwzięć na rzecz Środowiska 
Globalnego /Global Environment Facility OP 11/ 
Projekt powstał dzięki współpracy władz lokalnych z organizacjami 
pozarządowymi – Polskim Klubem Ekologicznym i Obywatelską Ligą. 
BudŜet programu wynosi 2,5 mln USD, z czego dotacja z GEF na 
realizację projektu wynosi 1 mln USD. 
Głównym zamierzeniem projektu jest wybudowanie w ciągu najbliŜszych 
dwóch lat w Gdańsku około 30 km wydzielonych dróg rowerowych sieci 
drogowej dla zmniejszenia ruchu samochodowego. Przedsięwzięcie to ma 
szerszy wymiar, tzn. ograniczenie emisji gazów cieplarnianych. 
Popularyzacja wśród typu transportu tzn. codziennej komunikacji 
rowerowej stanowi rozwiązanie, które przyniesie mieszkańcom Gdańska 
niewątpliwie korzyści ekonomiczne i społeczne. Projekt odnosi się 
równieŜ do barier instytucjonalnych i świadomościowych, 
ograniczających uŜycie roweru miejskiego oraz do barier prawnych, 
kulturowych i finansowych, umoŜliwiających szersze uŜycie roweru w 
duŜych miastach. Propozycje te, infrastrukturalne poprawią 
bezpieczeństwo ruchu drogowego i będą miały korzystny wpływ na 
dostępność transportu dla mniej zmotoryzowanego czyli rowerów. 
W chwili obecnej mamy 80 km ścieŜek rowerowych i w przeciągu 
najbliŜszych 3 lat chcemy jeszcze wybudować 30 o standardzie wysokim, 
klasycznym. 
 
Dyrektor Wydziału Środowiska Pan Maciej Lorek powiedział: 

- „ chciałbym powiedzieć, Ŝe obserwując przynaleŜność naszą od  
1991 r. do ICLEI muszę stwierdzić, Ŝe działalność tej organizacji 
skierowana na chwilę obecną jest głównie w stronę rynków afrykańskich  
czyli poza Europę i będziemy procedować w najbliŜszym czasie, Ŝeby 
wystąpić z tej organizacji. 

 



Kierownik Wydziału Środowiska Pani Dagmara Nagórska - Kmiecik –od 
czasu przystąpienia do ICLEI Miasto brało udział w licznych projektach, 
programach  
inicjowanych i koordynowanych przez róŜne organizacje m. inn 
 
 
Local Agenda 21,Discuss, Cities for Climate Protection. 
Głównie współpracowaliśmy w zakresie zrównowaŜonego rozwoju, LA 21 oraz 
ochrony klimatu. ICLEI bardzo wspierało nasze miasto i dostarczała wiedzy w 
zakresie działań związanych z planowaniem i realizacją zrównowaŜonego 
rozwoju. Była pomocna przy kształtowaniu koncepcji planu ograniczenia emisji 
zanieczyszczeń powietrza. 
Dzięki wiedzy dostarczanej przez ICLEI /seminaria, szkolenia, wymiana 
doświadczeń między miastami – członkami organizacji/ 
Gdańsk zdobył wiedzę i doświadczenie, które zaowocowały dostrzeŜeniem jego 
osiągnięć na arenie międzynarodowej /1999 – Miasto ZrównowaŜonego 
Rozwoju/ 
Potem zmienił się profil działalności ICLEI: zaproponowano Miastu udział w 
Kampanii Wodnej z uwagi na brak problemów naszego miasta w tej dziedzinie 
nie przystąpiliśmy do Kampanii. 
Propozycje udziału w programie Zielony Konsument takŜe nie skorzystaliśmy z 
propozycji z uwagi na małe moŜliwości realizacji tego typu projektów u nas. 
Od 2-3 lat większym zainteresowaniem cieszą się projekty realizowane w 
Afryce i Azji. 
ICLEI zdobyła tam nowych członków i najwyraźniej dostosowała profil swojej 
działalności do potrzeb tamtego rejonu geograficznego. 
Nie jesteśmy w stanie korzystać z zaproszeń na seminaria, czy konferencje, 
poniewaŜ są one bardzo drogie i mają miejsce w Kanadzie lub w RPA. 
 
Wystąpiliśmy do dyrektora Gino Van Begin z zapytaniem o plany ICLEI na 
najbliŜsze lata. Co zamierzają robić na rynkach Europy i czy to się jakoś 
rozwinie czy nie? 
Do dnia dzisiejszego nie otrzymaliśmy Ŝadnej oferty ani teŜ propozycji czy teŜ 
moŜliwości wspólnych działań. 
 
Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego radny Aleksander 
śubrys – dziękujemy bardzo za wnikliwe i wyczerpujące informacje o taką 
właśnie analizę nam chodziło. 
 
Radny Jarosław Gorecki – muszę powiedzieć, Ŝe jestem zszokowany bo 
pierwszy raz spotykam się z takim podejściem bo do tej pory jak 
występowaliśmy jako Komisja w zeszłym roku a nawet wcześniej o weryfikację 
organizacji w których Gdańsk jest członkiem, to zawsze wszyscy niezaleŜnie od 



tego czy były jakieś efekty czy teŜ nie, to zawsze mówiło się, Ŝe sprawozdania 
są tak wyczerpujące takie świetne, Ŝe my musimy być w tej organizacji. 
A poniewaŜ w zeszłym roku zajmowaliśmy się tym problemem to zwrócił na to 
uwagę pan Prezydent, Ŝe są organizacje gdzie uczestnictwo czy teŜ reprezentacja 
urzędników bądź radnych ograniczała się w zasadzie do podróŜowania a 
efektów wymiernych dla miasta nie było Ŝadnych a mimo to nie wystąpiliśmy i 
nie zlikwidowaliśmy jak do tej pory z Ŝadnego pomimo, Ŝe były takie 
przymiarki.   
TakŜe, uwaŜam, Ŝe tu naleŜy bardzo podziękować i nie ukrywam, Ŝe jestem 
bardzo zaskoczony bo uwaŜałem, Ŝe tylko usłyszę, Ŝe wszędzie jest super. 
 
Dyrektor Wydziału Kontrolingu – Pan Krzysztof Szczepaniak omówił 
członkostwo Gdańska w  Bałtyckiej Komisji Turystyki - BTC powiedział 
 m. inn., Ŝe: 
-„ data przystąpienia to 15 luty 1996 r., składka roczna to 2300,00 Euro, 
Rada Miasta Gdańska dokonuje wyboru reprezentanta, siedziba tej organizacji 
mieści się w Norrkoping w Szwecji. 
Organizacja ta ma na celu rozwijanie i promowanie naturalnej i zrównowaŜonej 
turystyki w rejonie basenu Morza Bałtyckiego. 
UwaŜam, Ŝe przystąpienie do Unii Europejskiej odegrało znaczną rolę i teraz 
mamy więcej wspólnego z „BTC”. W 2003 roku byliśmy organizatorami 
Walnego Zgromadzenia w Gdańsku, jest to generalnie organizacja o charakterze 
typowo promocyjnym. W ubiegłym roku udało się w ramach Gdańskich Targów 
Turystycznych zorganizować ogromną konferencję, było ponad 120 
uczestników z róŜnych krajów. Tematem konferencji było „Skuteczna promocja 
krajów Morza Bałtyckiego na rynku amerykańskim”. Udało nam się zaprosić 
ludzi ze Stanów Zjednoczonych, byli oni zainteresowani rynkiem jak i 
sposobem tutaj działalności, mieli duŜo własnych spostrzeŜeń. Oprócz tego 
„BTC” jest uczestnikiem czy teŜ współorganizatorem róŜnych programów 
finansowanych ze środków Unii Europejskiej w którym miasto Gdańsk równieŜ 
uczestniczy, takim przykładem są „Europejskie drogi obiektów cegły gotyckiej” 
czyli promocja takich obiektów, które są w naszym mieście i łatwo je promować 
stąd teŜ nasze uczestnictwo w tym programie. 
Chciałbym przypomnieć, Ŝe pani Jolanta Murawska jest koordynatorem tego 
programu.    
 
Pan Maciej Buczkowski – Kierownik Referatu Spraw Zagranicznych w 
zastępstwie nieobecnej koordynator ds. Nowej Hanzy pani J. Murawskiej 
zreferował przynaleŜność Gdańska do Związku Nowej Hanzy: 

- „ na zjeździe Hanzy w Munster w 1993 r. Gdańska został oficjalnie 
przyjęty w poczet Hanzy, miasto nasze reprezentuje Prezydent Miasta 
Gdańska. 



- pracownik Referatu Spraw Zagranicznych Urzędu Miasta – koordynator 
ds. Nowej Hanzy pani Jolanta Murawska, która to jest równocześnie 
przedstawicielem Miast Polskich w Komisji Hanzy i jednocześnie 
Członkiem Prezydium Hanzy. 

 Związek Miast Hanzeatyckich Hanza jest organizacją stowarzyszającą miasta 
hanzeatyckie z 16 krajów Europy. PrzynaleŜność do Związku Hanza nie 
wymaga Ŝadnych opłat członkowskich. Miasta uczestniczące pokrywają koszty 
uczestnictwa w poszczególnych projektach w miarę moŜliwości  finansowych. 
MoŜliwość uczestniczenia w poszczególnych projektach daje duŜe szanse 
promocji miasta, daje moŜliwość nawiązania międzynarodowych kontaktów. 
W związku Hanzy są Grupy Robocze: 
1/ Grupa Robocza ds. Turystyki, 
2/ Grupa Robocza ds. Archiwum i Historii Hanzy, 
3/ Grupa Robocza ds. Projektów Hanzy, 
4/ Grupa Robocza ds. Młodej Hanzy. 
Istnieje moŜliwość szerokiej współpracy z miastami hanzeatyckimi w róŜnego 
rodzaju projektach w wielu działaniach Ŝycia np.: 

- współpraca muzeów, uniwersytetów i szkół, 
- wspólne imprezy i olimpiady sportowe w ramach Hanzy i 

międzynarodowe, 
- wymiana zespołów i grup kulturalnych, współpraca placówek 

kulturalnych, organizacja koncertów, festiwali, wystaw. 
Gdańsk był inicjatorem 6 spotkań polskich Miast Hanzeatyckich. 
Na kaŜdym ze spotkań było duŜe zainteresowanie mediów oraz prezentowane 
były ciekawe projekty czy propozycje realizowane z inicjatywy Gdańska. 
Biorąc pod uwagę aktywności, w jakich uczestniczy Gdańsk w ramach Związku  
Hanzy, co stwarza niewątpliwie moŜliwość olbrzymiej promocji miasta na 
arenie międzynarodowej oraz współpracy z miastami hanzeatyckimi, 
przynaleŜność Gdańska do Związku Hanzy „Hanza” nie powinna budzić 
wątpliwości. 
Dzięki Gdańskowi z tej współpracy korzystają równieŜ inne polskie miasta 
hanzeatyckie. W ubiegłym roku Frombork, a w tym roku Lębork zgłosił chęć 
przystąpienia do Związku. 
 
Pełnomocnik Prezydenta ds. Informatyki Pan Wiesław Patrzek powiedział: 

- „Telecities jest europejską siecią miast zaangaŜowanych w rozwój 
Społeczeństwa Informacyjnego oraz opartego na wiedzy. 

 ZałoŜona w 1993 roku w ramach sieci Eurocities, Telecities jest otwarta 
zarówno dla wszystkich miast demokratycznych państw europejskich, jak dla 
partnerów naukowych i biznesowych. 
Gmina Miasta Gdańska Uchwałą nr XXXI/941/2001 Rady Miasta Gdańska z 
dnia 25 stycznia 2001 roku przystąpiła do Międzynarodowego Stowarzyszenia 
TELECITIES. 



Działania IT w Gdańsku /wspólnie z Barceloną, Monahium, Helsinkami i 
Eindhoven/ zostały ocenione przez Deloitte w materiale publikowanym przez 
UE jako najbardziej zaawansowane w miastach europejskich w 2005 r. 
TELECITIES organizuje platformę ponad 100 samorządów lokalnych z ponad 
20 państw europejskich celem wymiany doświadczeń i praktycznych rozwiązań 
w drodze do Społeczeństwa Informacyjnego. 
Konferencja Telecities odbyła się w Gdańsku w czerwcu 2002 r, której tematem 
było:” Miasta w powiększającej się Europie” /wyzwania, szanse/ 
Działania Gdańska na 2006 r. – inicjatywa skupiająca się na analizie potrzeb i 
warunków efektywnego wykorzystania narzędzi informatycznych w 
administracji publicznej. 
Główne obszary działania to: prawo dostępu, prawo edukacji i kształcenia, 
prawo do informacji on – line, prawo do współuczestnictwa on – line. 
Uroczyste podpisanie deklaracji eRights planowane jest w kwietniu 2006 r. wraz 
z  promocja obowiązywania podpisu elektronicznego w administracji polskiej. 
Handa – jest to inicjatywa mająca na celu identyfikację i usuwanie barier w 
komunikacji on – line między administracją publiczną a mieszkańcami. 
Inicjatorami tego przedsięwzięcia jest Gdańsk, Bolonia, Saarbrucken, Edynburg 
oraz Napier University i organizacja publiczna ENIA. 
 
Przewodniczący Komisji radny Aleksander śubrys – myślę, Ŝe warto na te 
tematy dyskutować i zakończyć pozytywną opinią Komisji, cieszymy się i 
popieramy, Ŝe wiele programów realizowanych przez te organizacje 
międzynarodowe są bardzo korzystne dla miasta i w tym uczestniczymy w 
takim zakresie Komisja bez wątpienia będzie nadal wspierała nasz udział w tych 
organizacjach. 
Teraz poproszę Pana Pawła śaboklickiego, Ŝeby powiedział szerzej na temat 
roli Gdańska w Związku Miast Bałtyckich, poniewaŜ jest szczególnym 
Związkiem bo jest to pierwsza organizacja międzynarodowa po 90 roku w której 
uczestniczymy, jest to Związek z największymi tradycjami. 
 
Pan Paweł śaboklicki powiedział: 
-„ostatnio odbyła się duŜa generalna konferencja w Turku w Filandii wzięło w 
niej udział 300 osób, przedstawicieli z 60 miast z rejonów Morza Bałtyckiego i 
całej Europy. Obecnie naleŜy 100 miast do tego Związku. 
W skład zarządu wchodzi 10 miast połoŜonych koło Bałtyku. 
W zarządzie Związku Miast Bałtyckich to 14 osób, w Związku jest 11 komisji 
roboczych. 
PrzynaleŜność Gdańska do Związku Miast Bałtyckich datuje się od 1991 r 
Radny Maciej Lisicki reprezentuje Prezydenta Miasta Gdańska. 
 
 
Pan Paweł śaboklicki omówił udział Gdańska w Związku Miast Bałtyckich. 



 
Przewodniczący Komisji Aleksander śubrys – chciałbym podsumować ten 
punkt w następujący sposób, Ŝe Komisja zwraca uwagę na konieczność większej 
aktywności przedstawicieli miasta w komisjach roboczych w Związku Miast 
Bałtyckich  i teŜ w innych organizacjach w tym radnych i to mówię do nas, z 
odpowiednich komisji Rady Miasta i urzędników ze stosownych wydziałów. 
Po drugie konieczna jest lepsza współpraca urzędników z radnymi dla uzyskania 
konkretnych efektów poprzez programy realizowane przez Związek Miast 
Bałtyckich i Komisja wnosi o z organizowanie tematycznego spotkania w tej 
sprawie zapraszając przedstawicieli Prezydenta i Rady Miasta. 
Niech to będzie nie wielkie spotkanie, tylko osoby związane z programami i 
udziałem w organizacjach międzynarodowych i ze strony Rady Miasta kilku 
przedstawicieli radnych, którzy by chcieli o tym podyskutować. Dopracujemy  
się wtedy jakiś konkretnych rozwiązań takich bardziej technicznych bym 
powiedział jak popracować nad daną reprezentacją wspólną, nad promowaniem 
jakiegoś tam projektu wspólnym. 
 
Punkt III – Informacja Prezydenta na temat porozumienia w sprawie 
budowy Komisariatu na Przymorzu. 
 
Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej Alan Aleksandrowicz – 
Le’clark był bardzo aktywny i chciał jak najszybciej podpisać z nami 
porozumienie, składał deklaracje z wsparciem komisariatu i układu drogowego 
tak długo jak nie został uchwalony plan. My natomiast przedłoŜyliśmy takie 
warunki co oni nie chcieli spełnić. Chcieliśmy aby L’clark zobowiązał się 
przede wszystkim jeśli chodzi o układ drogowy do zbudowania połączenia ulic: 
Dąbrowszczaków i Chłopską z rondem, które łączyło by się z osiedlem a po 
drugie odnowienia obecnej ulicy Obrońców WybrzeŜa. Jak przedstawiliśmy 
koszt szacunkowy bo tak naprawdę bo tak długo jak nie ma koncepcji programu 
polityki przestrzennej to trudno mówić o koszcie inwestycji. ZDiZ wycenił to na 
10 mil i tutaj L’clark nie chce tak duŜej partycypacji czy teŜ tak duŜego 
zobowiązania wziąć na siebie. 
L’clark zgodził się, Ŝe zakres ich partycypacji moŜe wynieść lekko ponad 6 mil 
w co wchodzi budowa układu drogowego w granicach 5 mil zł, dofinansowanie 
budowy komisariatu około 1 mil zł. i opracowanie koncepcji programowo – 
przestrzennej na budowę całego układu drogowego czyli odnowienia ul. 
Obrońców WybrzeŜa jak i nowej nitki łączącej ul. Dąbrowszczaków i ul. 
Chłopską i dokumentację projektowo – techniczną na budowę komisariatu. 
Ustaliliśmy, Ŝe ostateczny zakres L’clark określi po przygotowaniu koncepcji 
programowo – przestrzennej właśnie układu drogowego i  wtedy tak naprawdę 
będziemy mogli wycenić ostatecznie tą inwestycję i określić co za te 5 mil. 
moŜna zrobić. L’clark zastrzega się tutaj jak gdyby duŜymi kosztami 
związanymi głównie z kanalizacją deszczową bo jak się okazuje to faktycznie, 



Ŝeby te wody deszczowe z centrum handlowego mogły zostać bezpiecznie 
zrzucone to trzeba będzie tą kanalizację deszczową budować aŜ do ul. Czarny 
Dwór i to będzie bardzo kosztowne. W listopadzie ustaliliśmy, Ŝe przekaŜemy 
firmie  L’clark protokół porozumienia i przekazaliśmy ten protokół a oni mieli 
jak najszybciej złoŜyć swoje uwagi do tego porozumienia. Z drugiej strony to 
L’clark miał przygotować plan podziału geodezyjnego, Ŝeby móc ruszyć z 
tempa z pracami dot. komisariatu, ale niestety musiał uporządkować sprawy 
terenowe. Ale niestety jak do tej pory nie przedstawili pomimo wielokrotnych 
nacisków z kaŜdej strony nie przedstawili zaproponowanego czy teŜ 
zaaprobowanego bądź zaopiniowanego przez nich porozumienia. Mimo tego, ze 
my złoŜyliśmy w grudniu. Ani teŜ w zeszłym tygodniu jak zapewniała mnie 
pani rzecznik L’clarka nie złoŜyli podziału geodezyjnego. L’clark obiecuje i 
zapewnia, Ŝe w styczniu juŜ na pewno te sprawy zostaną dopięte. Z naszej 
strony jak by jasno postawiliśmy sprawę, Ŝe tak długo jak oni nie spełnią tych 
warunków to nie ma mowy na uzyskanie pozwolenia na budowę centrum. 
Liczę na to, Ŝe L’clark tak jak inne centra handlowe sam wreszcie przyjdzie do 
nas, Ŝeby ten układ rozbudowy uzgodnić. JeŜeli w tej kwocie 5 mil nie uda się 
tego zrobić co zakładaliśmy na początku. 
  
Przewodniczący Komisji radny Aleksander śybrys – ja z nie pokojem, bo nie 
chcę tu innych słów uŜywać, ja wiem, Ŝe moŜe to nie jest tutaj wasza wina 
wprost ale na pewno jest to wina Pana Prezydenta bo nasza Komisja 
wielokrotnie zwracała uwagę nawet była na Przymorzu Komisja 
Bezpieczeństwa gdzie prezesi spółdzielni nas szczególnie uczulali, Ŝebyśmy 
doprowadzili do jak najszybszego podpisania porozumienia bo mija termin 
właśnie złoŜenia zastrzeŜeń do miejscowego planu, który akurat uchwaliliśmy a 
myśmy i ja równieŜ się podłoŜyłem bo mówiłem, Ŝe na pewno bo mówił mi to 
pan Bukontt i Prezydent – na pewno podpiszemy „spokojnie”. Teraz jest styczeń 
a L’clark się miga, ja wiem, Ŝe w zanadrzu mamy pozwolenie na budowę ale 
czy naprawdę w cywilizowanym układzie musimy imać się takich środków?  
Ulegliśmy jako radni no niestety błędnej ocenie Prezydenta tej całej sytuacji. 
 
Radny Tomasz Sowiński – mamy projekt chociaŜ nie wiem czy jest on 
własnością miasta ale projekt jest komisariatu na Orunii  i moŜemy się na nim 
opierać i korzystać bo jest to tej samej kategorii co na Orunii. 
Druga sprawa to sprawa drogi jeŜeli L’clark sam ze swoimi inwestorami robił 
czyli po kosztach to wyjdzie mu znacznie taniej. Natomiast z drugiej strony 
trzeba powiedzieć, Ŝe oni nie robią łaski bo tu nie powinno być Ŝadnej dyskusji. 
ChociaŜ jak mam być szczery to nie popierając ani Tessco ani L’clark to 
stawiamy im zadania wyŜszego rzędu bo jak powstanie to centrum to potrzeba 
nie jednej takiej drogi a dwóch. Jeśli L’clark tam wchodził to wiedział jaki jest 
plan jaki jest układ to on nie moŜe dostać zgody na budowę jeŜeli drogi nie 
będzie, powinien mieć warunek ,Ŝe ona musi co najmniej równolegle powstać, 



nie otrzymają zgody na funkcjonowanie czy na otwarcie, oddanie obiektu do 
uŜytkowania dopóki ta droga nie będzie. 
Następna sprawa to trzeba mieć przynajmniej 14 mil zł., Ŝeby wybudować z 
prawdziwego zdarzenia komisariat i drogę. 
Nas bardziej w tej chwili powinna interesować bardziej droga niŜ ten komisariat 
chociaŜ jest odwrotnie bo droga ta jest nie zbędna w ogóle w tej chwili nawet 
bez L’clarka, juŜ dawno wszelkie normy ruchu tam są przekroczone. A jeśli 
teraz ma tam powstać L’clark to nie ma najmniejszej dyskusji juŜ nawet na brak  
samej drogi nie powinien dostać zgody na budowę. 
 
Przewodniczący Komisji Radny Akeksander śubrys – Panie Dyrektorze 
kiedy Pan uwaŜa, Ŝe jest moŜliwe podpisanie tego porozumienia o którym tu 
mówimy    
kiedy w Pana odczuciu jest moŜliwe według oświadczeń L’clarka, czy uwaŜa 
Pan, Ŝe w lutym jest to moŜliwe? 
 
Dyrektor Alan Aleksandrowicz – myślę, Ŝe tak bo L’clark chciałby jak 
najszybciej dostać pozwolenie na budowę, Ŝeby jeszcze w tym roku postawić 
swój obiekt jednocześnie chcieliby równolegle ubiegać się o pozwolenie na 
budowę na komisariat, liczyli, Ŝe latem mogły by się zacząć prace budowlane. 
 
Radny Tomasz Sowiński – mam pytanie kto dołoŜy 5 mil zł.? 
 
Radny Aleksander śubrys – wg. tego co oświadczano ma dołoŜyć policja i 
miasto. 
 
Komisja Samorządu i Łady Publicznego po przeprowadzonej dyskusji 
uzgodniła, Ŝe naleŜy wystąpić z wnioskiem do Pana Prezydenta odnośnie 
sposobu przeprowadzenia negocjacji z L’clarkiem w wyniku czego minął termin 
zaskarŜenia uchwały w sprawie m.p.z.p. 
Komisja oczekuje informacji na ten temat wraz z ostatecznym terminem 
podpisania porozumienia do 15.02 br. 
 
Radny Tomasz Sowiński – naleŜy dodać, Ŝe zgodnie z sugestiami 
wcześniejszymi Komisji te uzgodnienia powinny nastąpić przed uchwaleniem 
m.p.z.p. 
 
Członkowie Komisji jednogłośnie przegłosowali w/w wniosek. 
 
 
 
 
 



 
 
Punkt IV – Plan pracy Komisji na rok 2006. 
 
 
Po przedstawieniu przez Przewodniczącego Komisji Samorządu i Ładu 
Publicznego radnego Aleksandra śubrysa plan pracy został zatwierdzony i 
przyjęty jednogłośnie. 
 
 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
 
Protokółowała 
Irena Zieland                                                            Przewodniczący Komisji 
                                                                            Samorządu i Ładu Publicznego 
 
                                                                                    Aleksander śubrys 
 
 
 
 
 


